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Sammanträde torsdagen den 30 mars 2017 kl. 17:30-20:15    
 Husby Träff, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum   

Ledamöter Ersättare   

Mia Päärni (S), ordförande 

Benjamin Dousa (M), vice ordförande  

Elvir Kazinic (S) 

Kerstin Aggefors (S)  

Martin Michel (MP) 

Ahmet Music (MP) §§ 8-34 

Aleks Sakala (M) 

Tatjana Kovacic (M) 

Kerstin Thufvesson (M) 

Amela de la Cruz (L) 

Estanislao Mboro (S)  

Soma Amin (S)  

Daniel Katebi (S) 

Abdisalam Hussein §§ 8-34 

Basit Choudhury §§ 17-34 

Kahin Ahmed §§ 8-34 

Arne Lund (L)  

Sofia Tahko (KD) 

  

 
Tjänstgörande ersättare 

Galina Monsalves Leal (S) för Staffan Svärd (S), Leo Ahmed (V) för Anki  

Erdman (V), Jean-Robert Nino (M) för Mats Rydelius (M), Abdisalam Hussein (MP) 

för Ahmet Music (MP) §§ 1-7.  

 Tjänstgörande ersättare 
 

     
Tjänstemän  Tjänstemän 
Slutet sammanträde §§ 1-7: Stadsdelsdirektör Patrik Derk, VO-chef Kerstin Alnervik 

§§ 1-5, VO-chef Ulrika Axelsson § 6, VO-chef Susanne Tengberg § 7, administrativ 

sekreterare Monica Holst och nämndsekreterare Tove Nilsson.                                                                                                               
 

Öppet sammanträde §§ 8-34: Stadsdelsdirektör Patrik Derk, VO-chef Kerstin 

Alnervik, VO-chef Ulrika Axelsson, VO-chef Susanne Tengberg, VO-chef Gunilla 

Davidsson, kanslichef Johan Hernman, utredare Ewa Jungstedt Pilestål, utredare Johan 

Andersson, administrativ sekreterare Monica Holst och nämndsekreterare Tove 

Nilsson.    

 Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, Verner Stadthagen, Ulrica Axelsson, Gunilla 

Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

 
Personalföreträdare  

Öppet sammanträde §§ 8-34: Ata Hosseini (Vision), Ebba Prytz (SACO).  

 Personalföreträdare 

 
Utses att justera  

 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Ordföranden Mia Päärni (S) och vice ordföranden Benjamin Dousa (M).   Utses att justera  
   

Dag för justering     
2017-04-05 
 

 

Sekreterare 

  

 
 
Ordförande  

         

 
 
        Vice ordförande     

 

 

        Paragrafnr 1-34 Antal blad 50 

   Vice ordförande 
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Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 30 mars 2017 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 20:00  

 

Plats: 

Husby Träff, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum   

 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

§§ 12, 18, 19, 22 och 23 

 

Justerat den 30 mars 2017  

 

 

 
Ordföranden Mia Päärni (S) 
 
 
 
Vice ordföranden Benjamin Dousa (M)  
 
  
 
 

 

 Sekreterare 

   

   

   Paragrafnr      Antal blad  
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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ordföranden Mia Päärni (S) och vice ordföranden Benjamin Dousa (M) fick  

i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum onsdagen den 5 april 

2017.  
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§ 1a 
Ändring av föredragningslistan 

Beslut 
Föredragningslistan ändras på följande sätt:  

 

 Nytt ärende om återtagande av drift av Kista vård- och omsorgsboende 

2018 tas upp som ärende 11a.  
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 23 februari  

2017 justerats den 1 mars 2017.    
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§ 3 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-074-2017. 
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§ 4 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-075-2017. 
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§ 5 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-076-2017. 
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§ 6 
Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i enskilt ärende 
Svar på begäran om yttrande från IVO med dnr 8.8.1.-33213/2016-3 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.4.-091-2017.  
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§ 7 
Anmälan av beslut från Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i 
enskilt ärende  
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.2.2.-675-2014 
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§ 8 
Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 1 mars 2017, 8 mars 2017, 

13 mars 2017, 22 mars 2017 och den 29 mars 2017.  
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§ 9  
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
 

Kerstin Aggefors (S) påtalade att det saknats information om nämnd-

sammanträdet den 30 mars 2017 i informationsskåpet på tunnelbanestationen i 

Rinkeby. Förvaltningen ska ta reda på vad som hänt och återkomma med svar 

till kommande nämndsammanträde.  
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§ 10 
Uppföljningsrapport till nämnden i mars 2017  
Prognosen bygger på ekonomiskt utfall t.o.m. februari.   

 
Beslut 
Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport. 

 
Ärendet 
Sammantaget beräknas en budget i balans både före resultatöverföringar och 

efter resultatöverföringar.      

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 16 mars 2017.  

Dnr 1.2.1.-060-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

30 mars 2017 
 

Sida 14 

 

 

  

§ 11 
Underlag för budget 2018 med inriktning 2019 och 2020 
 
Beslut 
Underlag för budget 2018 med inriktning 2019 och 2020 för Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd godkänns.  
 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska stadens budget innehålla en plan för ekonomin för en 

period om tre år. Den plan som nu är aktuell att ta ställning till omfattar åren 

2018 till och med 2020. Stadens nämnder ska analysera vilka frågor som 

påverkar verksamhetens utveckling och ekonomi. Utgångspunkten för detta är 

förändringar i omvärlden samt analyser av den egna verksamhetens utveckling. 

Större avvikelser eller förändringar jämfört med den plan för åren 2018 och 

2019 som kommunfullmäktige beslutade om i budget 2017 ska analyseras och 

kommenteras. Förvaltningen förutser inga sådana större ekonomiska avvikelser i 

förhållande till kommunfullmäktiges budget 2017. Det fortsatta arbetet med att 

effektivisera och anpassa verksamheterna utifrån efterfrågan och behov, 

tillsammans med en aktiv lokalplanering, innebär att budgeten beräknas vara i 

balans under perioden. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 15 mars 2017.  

Dnr 2.1.-130-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de båda förslagen mot varandra och fann  

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

    

Reservation  
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens  

beslut till förmån för eget förslag enligt följande:   

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

1. Stadsdelsförvaltningens förslag till beslut avslås 
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2. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att återkomma till nämnden med ett 

förslag i överrensstämmelse med vad som anförs i detta samt i enlighet 

med Moderaternas budgetreservation i kommunfullmäktige 

3. Därutöver anföra följande 

 

 

Rinkeby-Kista behöver en ny politisk riktning 

 

Kommunfullmäktige och stadsdelen prioriterar idag sina resurser fel. 

Skattehöjningar slår mot jobben och återkommunaliseringar minskar valfriheten. 

Rinkeby-Kista är på väg åt fel håll. Särskilt allvarligt är det att så pass många 

invånare idag känner sig otrygga i sina egna hemområden. Därför behövs det en 

ny politisk riktning. 

 

Tryggheten 

 

En majoritet av invånarna i stadsdelen känner sig otrygga. 

Expresskidnappningar, upplopp, mord, skjutningar och bilbränder har blivit en 

del av vardagen kring Järvafältet. I den bästa av världar hade 

Socialdemokraterna på nationell nivå tagit ett större ansvar för tryggheten, men 

inrikesminister Anders Ygeman syns aldrig till. De politiska förslagen lyser i sin 

frånvaro.  

 

I det lite längre perspektivet behöver situationen lösas genom stärkta drivkrafter 

att röra sig från utanförskap till jobb, en bättre skola och varierat 

bostadsbyggande. Men i det korta perspektivet, särskilt med hänsyn till 

Ygemans misslyckande, behövs åtgärder här och nu. Därför föreslår vi 

moderater att förvaltningen bör anställa ordningsvakter vid samtliga av 

stadsdelens centrum och/eller tunnelbanestationer. Rinkeby, Kista och Akalla 

förtjänar samma typ av åtgärder som Husby. 

 

Dessutom vill vi att förvaltningen tar ett större ansvar för att förbättra 

situationen kring Kista Busstorg. Idag intygar både invånare och poliser att det 

allt oftare är stökigare där än förut. Även om förvaltningen inte ensamt äger 

frågan, bör man i större utsträckning ta initiativ för att stärka tryggheten 

tillsammans med Citycon, Trafikkontoret och SL. 

 

Förskolan 

Vi vet att det är fler förskollärare som slutar än som anställs i Stockholms stad. 

De nya ofinansierade kraven från Socialdemokraterna om rätt till heltid för 

föräldraledigas barn ökar pressen och stressen för förskollärarna. Moderaterna 

prioriterar insatser som avlastar förskollärarna så att de kan fokusera på 

kärnuppdraget, den pedagogiska utvecklingen. Förskolan lägger grunden till ett 

livslångt lärande. Därför är det är viktigt att tillsynen av förskolan fungerar och 

att verksamheten i förskolan håller högsta kvalitet. Om brister upptäcks ska 
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åtgärder vidtas skyndsamt, oberoende av huvudmannaskap. Rinkeby-Kistas 

förskolor ska erbjuda en verksamhet som är utvecklande, stimulerande, trygg 

och utmanande, full av möjligheter. Full etableringsfrihet ska gälla för fristående 

förskolor och pedagogisk omsorg. Moderaterna vill se en mångfald av utförare 

och olika pedagogiska verksamheter. Fristående alternativ ökar den pedagogiska 

mångfalden och föräldrarnas valfrihet. De bidrar till att skapa fler arbetsgivare 

och karriärvägar för personal samt till utbyggnaden av platser i förskolan. 

 

Äldreomsorg 

 

Rinkeby-Kista ska på olika sätt stimulera tillkomsten av öppna verksamheter för 

samvaro och aktiviteter, bland annat genom att uppmuntra ideella och frivilliga 

insatser. Äldres utsatthet ska uppmärksammas och motverkas. 

Stadsdelsnämnderna ska tillsammans med de lokala brottsförebyggande råden, 

polisen och äldrenämnden fortsätta att samordna arbetet för att stoppa våld och 

övergrepp mot äldre och därmed minska äldres oro och utsatthet.  

 

Stadsmiljö 

 

Stadsdelen ska vara klotterfritt och det ska vara rent och städat på allmänna 

platser såsom gator, torg och parker. Nolltolerans mot klotter ska återinföras och 

efterlevnaden av klotterförbudet ska prioriteras, inte minst ur ett 

trygghetsperspektiv. Stadens städgarantier, som innebär att städning, tömning av 

papperskorgar och klottersanering ska ske inom 24 timmar efter anmälan, ska 

förbättras. Information om stadens städgaranti ska finnas tillgänglig i anslutning 

till publika platser som torg, parker och grönytor. Det är angeläget att involvera 

externa parter i arbetet för en ren och vacker stad. Satsningen med 

Stockholmsvärdar ska fortgå. Rinkeby-Kista ska inom ramen för den 

kommunala kompetensen kunna tillse att de lokala ordningsföreskrifterna följs. 

Kommunen ska hemställa till regeringen om möjligheten att kunna anställa 

ordningsvakter som kan verkställa avhysningar och arbeta förebyggande så att 

fler olovliga bosättningar inte växer fram. Staden ska också hemställa till 

regeringen om att parkeringsvakter bör få befogenhet att bötfälla personer som 

skräpar ner. Stadsdelarna ska ha en trygg och attraktiv stadsmiljö. Mycket av 

otrygghet och riskerna för kriminalitet motverkas om man bygger in trygghet i 

stadsmiljön. Det gäller exempelvis promenadvägar, belysning, växtlighet, 

placering av konstruktioner eller gångstråk. Är stadsmiljön nedsliten och ger en 

allmänt otrivsam känsla ökar känslan av upplevd otrygghet. Stadsdelsnämnderna 

ska därför beakta trygghetsaspekten vid upprustning av stadsmiljöer.  

 

Idrottsplatser 

 

Rinkeby-Kista ska ges i uppdrag att tillsammans med idrottsnämnden inventera 

lämpliga platser för nya spontanidrottsinvesteringar. Fokus ska ligga på platser 

som är strategiskt placerade och som inte kan användas till annat. Med små 
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medel kan utomhusgym, konstgräsplaner eller multianläggningar, så kallade 

kaninburar, byggas som dels bidrar till en bättre stadsmiljö, dels underlättar 

stockholmarnas möjlighet till idrott och motion. Platser i vårt område skulle 

exempelvis kunna vara Kista Äng och Husby Gård. 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort i nämnden 

hade hon ställt sig bakom moderaternas förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande  
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Martin Michel m.fl. (MP) och 

tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) lämnade följande särskilda  

uttalande:   

 

Rinkeby-Kista idag  

Rinkeby-Kista har alla förutsättningar för att kunna utvecklas till en rik, trygg 

och spännande del av Stockholm.  Genom sin mångkulturella befolkning, rika 

handel, varierade utbudet av småföretagande och närheten till två av stadens 

vackraste natur- och kulturreservat, Hanstaskogen och Järvafältet. Här finns 

hästhagar, koloniområden, groddammar, odlade åkrar och härlig natur.  

 

Här finns det populära Husbybadet, Akalla by med midsommarfesterna och alla 

djuren samt Husby gård med café, konsthall, verkstäder, lekplats och grillhus 

där hela familjen är välkommen. Rinkeby torg, ett helt unikt förortstorg format 

som ett atrium med caféer, butiker och grönsakshandel. Torget har ett rikt 

socialt liv, ett myller av människor från världens alla hörn som träffas och 

umgås. Här finns Kista företagscenter med elektronisk industri och forskning i 

världsklass samt Kistamässan som lockar människor från när och fjärran med 

årliga internationella utställningar. 

 

Här finns Parkleken Rinken, Ungdomens hus, Reactor, Folkets Husby, 

Fryshuset, Familjehusen och många andra viktiga mötesplatser samt bra 

verksamheter. 

 

Trots allt detta fina vi har, framställs vår stadsdel ofta negativt. Ibland i skenet 

av social oro och i absolut värsta fall skjutningar där unga människor mist livet. 

Segregationen är tydlig, liksom inkomstklyftorna. En känsla av otrygghet finns 

och framtidstron hos medborgarna behöver bli större. Många med bättre 

ekonomi flyttar. Hur vänder vi en sådan utveckling? 

 

Rinkeby-Kista är möjligheternas stad 

Under denna mandatperiod har vi påbörjat och fortsätter arbetet med att få 

vilsna ungdomar att hitta verksamheter som ger dem inspiration och viktiga 

erfarenheter. Att våga byta bana eller pröva andra vägar till utbildning, jobb och 

egenförsörjning är målsättningen. Vi jobbar med att ge fler vuxna möjligheten 
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att komma ut i utbildning och arbete, ökar resurserna till skolorna med de 

största utmaningarna samt arbetar hårt för att göra mottagandet av nyanlända 

bättre och snabbare så att de ska kunna bli en del av det svenska samhället och 

förverkliga sina drömmar. Vidare bygger vi rekordmånga bostäder. 

Utmaningarna är dock fortsatt stora för oss och ”staden för alla” är ännu inte en 

verklighet. 

  

En stad för alla 

Med sikte på ’Vision 2040’ bygger vi det nya Rinkeby-Kista. Här finns 

möjligheter att skapa många nya bostäder med socialt och ekologiskt 

hållbarhetstänk. Om några år hoppas vi att våra centrum och centrala stråk har 

rustats upp, community center i Husby och Rinkeby är klara, att polishuset står 

klart, och att badet på Järvafältet är färdigbyggt. Vi tror att det finns mycket 

som är på väg åt rätt håll men för att lyckas nå våra mål gäller det att lägga i 

nästa växel. Vi behöver fortsätta bygga ut verksamheterna för barn och unga, 

öka kompetensen och personaltätheten och öka det uppsökande arbetet under 

kvällar och helger vilket vi tror att staden kommer behöva ta mer ansvar för ur 

ett ekonomiskt perspektiv. Genom kloka investeringar behöver vi få fler vuxna 

att bli självförsörjande, fler barn att klara skolan och ge fler möjligheter till en 

bra och meningsfull fritid. Så länge vi lever så skiktat som vi gör och har 

stadsdelar där trångboddheten är så stor finns det anledning att i ännu större 

utsträckning omfördela resurser till stadsdelar med de största utmaningarna. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

30 mars 2017 
 

Sida 19 

 

 

  

§ 11a 
Återtagande av drift av Kista vård- och omsorgsboende 2018 
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden återtar driften av Kista vård- och omsorgsboende från och 

med den 1 november 2018. 

 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har i dag ansvaret för all upphandling av särskilt boende. 

Kista vård- och omsorgsboende har drivits på entreprenad av Attendo Care AB 

sedan 2009. Avtalet med Attendo upphör den 31 oktober 2018 och kan inte 

förlängas ytterligare. Kommunstyrelsen behöver nu få information om nämnden 

vill upphandla verksamheten på nytt eller driva den i egen regi. Förvaltningen 

föreslår att nämnden återtar driften av Kista vård- och omsorgsboende från och 

med den 1 november 2018. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 24 mars 2017.  

Dnr 2.2.1.-045-2010 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) samt ledamoten Amela de la Cruz 

(L) lade fram ett gemensamt förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de båda förslagen mot varandra och fann  

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

    

Reservation  
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) samt ledamoten Amela de la Cruz 

(L) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för moderaternas och 

liberalernas gemensamma förslag enligt följande:   

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande: 

 

1. Avslå förvaltningens förslag 

2. Upphandla driften av Kista vård- och omsorgsboende från och med den 1 

november 2018 

3. I övrigt anföra 
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Vi värnar valfriheten 

 

Omsorgstagare ska i så stor utsträckning som möjligt kunna välja hur, när och 

var upplägget för just deras boende och eventuella vård ska se ut. I stadsdelen 

ska det också finnas flera olika aktörer för omsorgstagarnas bästa. För oss är 

valfriheten värd att försvara. 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort i nämnden 

hade hon ställt sig bakom moderaternas och liberalernas förslag till beslut.  
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§ 12 
Revidering av delegationsordningen 
 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner föreslagna ändringar i delegationsordningen.  

2. Stadsdelsnämnden uppdrar, enligt 6 kapitlet 36 § kommunallagen, åt 

nämndens ordförande Mia Päärni (S) samt ledamöterna Kerstin Aggefors (S) 

och Kerstin Thufvesson (M) att fatta beslut i ärenden enligt 14 § andra 

stycket lag (1990:52) med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU), 

som är så brådskande att nämndens avgörande inte kan avvaktas.  

3. Omedelbar justering.  

 
Ärendet 
Högsta förvaltningsdomstolen (HFD) har kommit fram till att vissa beslut enligt 

LVU inte får delegeras till tjänstemän. Besluten får enligt HFD endast i 

brådskande fall delegeras till nämndens ordförande eller annan ledamot som 

nämnden utsett. Stadsdelsförvaltningen föreslår att delegationsordningen ändras 

för att anpassas till gällande rättspraxis. För att effektivisera beslutsfattandet 

föreslår förvaltningen att nämnden utökar antalet ledamöter som får fatta beslut 

på nämndens vägnar i brådskande ärenden.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 9 mars 2017.  

Dnr 1.1.-127-2017. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   
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§ 13 
Anställ ordningsvakter för demokratipengarna 
Svar på skrivelse från Benjamin Dousa m.fl. (M) 

 

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 
I en skrivelse har Benjamin Dousa m.fl. (M) framfört att en majoritet av 

stadsdelsområdets invånare känner sig otrygga. Han föreslår att demokrati- och 

utvecklingsmedlen används till att anställa ordningsvakter, att ett trygghets-

nummer dit oroliga invånare kan ringa tas fram och att förvaltningen använder 

evidensbaserade metoder för att göra stadsdelen tryggare. Stadsdelsnämnden 

beslutade i februari att trygghetsvärdar med ordningsvaktsförordnande ska 

anlitas under en försöksperiod för att i samverkan med polisen öka tryggheten i 

Husby centrum. Att införa ett särskilt trygghetsnummer ingår inte i nämndens 

ansvarsområde. Under kontorstid kan invånare ringa till förvaltningen och övrig 

tid kan de ringa till socialjouren. I det förebyggande arbetet använder 

förvaltningen flera vetenskapligt förankrade metoder.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 mars 2017.  

Dnr 1.6.-688-2016. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de båda förslagen mot varandra och fann  

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

    

Reservation  
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens  

beslut till förmån för eget förslag enligt följande:   

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande: 

 

1. Att utöka försöksverksamheten med ordningsvakter till att även omfatta 

Rinkeby 
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2. Att utöka försöksverksamheten med ordningsvakter till att även omfatta 

Kista 

3. Att utöka försöksverksamheten med ordningsvakter till att även omfatta 

Akalla 

4. I övrigt anföra 

 

Resten av Rinkeby-Kista förtjänar också trygghet 

 

En majoritet av invånarna i vårt stadsdelsområde känner sig otrygga. 

Expresskidnappningar, skjutningar och upplopp har blivit en del av vardagen. 

Självklart handlar trygghetsfrågan på sikt om skola, jobb och bostäder, men även 

i det kortare perspektivet har vi politiker ett förpliktigat ansvar att göra allt vad 

vi kan. Det gör inte Socialdemokraterna idag. Vi är dock glada över att de, trots 

att de tidigare sagt att de aldrig någonsin skulle rösta för ordningsvakter, ändå 

gick med på delar av vårt förslag. Men det räcker inte. 

 

Även invånarna i Rinkeby, Kista och Akalla förtjänar att känna sig trygga. ’’Gör 

din plikt, kräv din rätt’’ var länge en socialdemokratisk devis. I vårt 

stadsdelsnämndsområde är det många som just gör sin plikt, jobbar och gör rätt 

för sig, men som idag inte känner sig trygga. 
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§ 14 
Minnesplats 
Svar på medborgarförslag 

 

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 
På stadsdelsnämndens sammanträde den 24 november 2016 lämnades ett 

medborgarförslag om en minnesplats in. I medborgarförslaget ansöker 

förslagsställarna om tillstånd och hjälp med att skapa en minnesplats för en 

pojke som i januari 2016 sköts till döds i Akalla medan hans äldre bror skadades 

svårt. En kommun ska behandla alla invånare lika och kan inte bidra till att 

skapa en minnesplats för en enskild person. Förvaltningen anser ändå att syftet 

som förslagsställarna har, att uppmärksamma och påminna om att våld inte ska 

accepteras, är angeläget. Utifrån synpunkter från andra aktörer bedömer 

förvaltningen att det vore en fördel att kombinera budskapet om att våld inte 

accepteras med ett positivt budskap om att vi behöver vara rädda om varandra 

och de liv vi har. Förvaltningen föreslår att medborgarförslaget besvaras med att 

en minnesplats anordnas i Akalla och att 200 000 kronor avsätts för att utforma 

platsen. För utformningen föreslår förvaltningen att Stockholm konst kontaktas.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 mars 2017.  

Dnr 1.2.4.-630-2016. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) samt ledamoten Amela de la Cruz 

(L) föreslog i första hand att ärendet skulle återremitteras till förvaltningen.  

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) samt ledamoten Amela de la Cruz 

(L) föreslog i andra hand att nämnden skulle besluta i enlighet med 

moderaternas och liberalernas gemensamma förslag.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först moderaternas och liberalernas förslag om återremiss av  

ärendet mot att ärendet skulle avgöras vid sammanträdet. Nämnden beslutade att 

ärendet skulle avgöras vid sammanträdet.  
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Ordföranden ställde därefter förvaltningens förslag till beslut mot moderaternas 

och liberalernas gemensamma förslag och fann att nämnden beslutat i enlighet 

med förvaltningens förslag. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) samt ledamoten Amela de la Cruz 

(L) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt 

följande: 

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande: 

 

1. Att återremittera ärendet 

2. I övrigt anföra 

 

Våldet får aldrig accepteras eller normaliseras 

 

Det tilltagande våldet som sker kring Järvafältet får aldrig någonsin accepteras. 

De hemska mord som skett de senaste åren är hemska och våra tankar går 

självklart till familjerna och andra anhöriga. Vi delar förvaltningens åsikt om att 

det är viktigt att markera att våld aldrig får tolereras, men att det samtidigt är 

viktigt med hoppfullhet. Vi är positiva till en minnesplats. Med det sagt är 

200.000 kronor väldigt mycket pengar för en enskild minnesplats. Vi föreslår 

därför en återremiss där förvaltningen ges i uppdrag att eftersöka privata bidrag 

och/eller på andra sätt försöker minska de offentliga kostnaderna. 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort i nämnden 

hade hon ställt sig bakom moderaternas och liberalernas förslag till beslut.  
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§ 15 
Förordnande att begära polishandräckning enligt 43 § lagen med 
särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 
 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att nedan nämnda personer inom Rinkeby-

Kista stadsdelsförvaltning ska få förordnande att enligt 43 § 1 stycket 2 

punkten LVU, inom nämndens ansvarsområde, begära handräckning av 

Polismyndigheten eller, i särskilda fall, Kriminalvården: 

 

Jaana Jansson, Monica Söderström, Cecilia Correa, Eva Klintwall, 

Helena Holmberg, Charlotte Ewaldh, Sara Bergman, Sara Lagerholm, 

Malin Jakobsson, Patric Näsström, Ulrika Hammarén, Åsa Berndtsson, 

Annica Toll, Anette Höög, Emina Setkic, Zlata Slavic. 

 

2. Tidigare beslut om förordnande att begära polishandräckning för 

tjänstemän inom Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning upphävs. 

 

3. Polismyndigheten ska genom protokoll underrättas om detta beslut. 

 

Ärendet  
Enhetschefer och biträdande enhetschefer inom individ- och familjeomsorg 

behöver för att genomföra beslut om vård och omedelbart omhändertagande 

kunna begära handräckning av polisen enligt 43 § 1 stycket 2 punkten LVU. 

Beslut om polishandräckning kan inte delegeras, däremot kan särskilt utsedda 

tjänstemän förordnas att fatta sådana beslut. Med anledning av personal-

förändringar behöver ett nytt beslut om förordnande fattas. Den 1 april i år träder 

nya bestämmelser om handräckning i kraft i 43 § LVU. Ändringarna innebär att 

handräckning i vissa fall inte ska begäras av Polismyndigheten utan av 

Kriminalvården.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 mars 2017.  

Dnr 1.2.5.-096-2017. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   
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§ 16 
Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) 
och förordnande enligt lagen med särskilda bestämmelser om vård 
av unga (LVU) till tjänstemän vid socialjouren 
 

Beslut 

1. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd delegerar till gruppledare och 

socialsekreterare vid Stockholms stads socialjour rätt att enligt 45 § 1 

stycket 1-2 punkten LVM, inom nämndens ansvarsområde, begära 

handräckning av Polismyndigheten eller, i särskilda fall, Kriminalvården. 

2. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd förordnar de gruppledare och 

socialsekreterare vid Stockholms stads socialjour som räknas upp i bilaga 

1 till förvaltningens tjänsteutlåtande, att enligt 43 § 1 st 2 p LVU, inom 

nämndens ansvarsområde, begära handräckning av Polismyndigheten 

eller, i särskilda fall, Kriminalvården. 

3. Nämndens tidigare förordnanden av tjänstemän vid socialjouren upphör att 

gälla. 

 

Ärendet  
Socialnämnden har begärt att stadsdelsnämnderna ska besluta vilka tjänstemän 

vid socialjouren som ska ha rätt att begära polishandräckning för att genomföra 

beslut om vård eller omhändertagande enligt LVM och LVU. Beslut att begära 

polishandräckning enligt LVM kan delegeras till tjänsteman medan beslut att 

begära polishandräckning enligt LVU inte kan delegeras. Däremot kan särskilda 

tjänstemän förordnas av nämnden att fatta sådana beslut. Delegation innebär att 

beslut får fattas av innehavare av viss befattning, medan förordnande att fatta 

beslut är personligt. Den 1 april i år träder nya bestämmelser i kraft både i 43 § 

LVU och 45 § LVM. Ändringarna innebär att handräckning i vissa fall inte ska 

begäras av Polismyndigheten utan av Kriminalvården.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 22 mars 2017.  

Dnr 1.1.-118-2017. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   
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§ 17 
Förlängning av försöksverksamhet med bidrag till föreningar 
 

Beslut 

1. Försöksverksamhet med föreningsbidrag förlängs till och med den 31 

december 2017.   

 

2. Stadsdelsnämnden beslutade att därutöver anföra:  

 

Stadsdelens föreningsbidrag är ett komplement till de bidrag som staden 

tillhandahåller via kulturförvaltningen, idrottsförvaltningen och andra. Bidragen 

syftar till för att stärka jämställdheten och tryggheten i stadsdelsområdet, stärka 

motivation till skola och högre studier, stärka kunskaper om demokrati och 

mänskliga rättigheter, stimulera nya fritidsaktiviteter, stärka kvinnors trygghet 

och tillgång till offentliga rum och att förbättra förutsättningarna för arbete och 

entreprenörskap. 

 

Det som inte framgår i ärendet är om de som inte blivit beviljade har fått avslag 

och varför. Det vore värdefullt för nämnden att vid nästa tillfälle få en mer 

utförlig redovisning av hur arbetet fortlöpt. Utifrån att det är så få som fått 

bidrag beviljade önskar vi också att förvaltningen framöver utvecklar 

riktlinjerna och kommunikationen för att underlätta för fler att söka, ett exempel 

är att i riktlinjerna ge några konkreta exempel på aktiveter/verksamheter som 

skulle kunna bli godkända. 

 

Ärendet  
Under försöksperioden har 22 bidragsansökningar kommit in, varav två har 

beviljats. Den ena beviljade ansökan handlade om mötesplats för kvinnor och 

den andra om firandet av Modersmålsdagen. Sammanlagt har 80 000 kr 

beviljats. Förvaltningen bedömer att verksamheten med bidrag till föreningar 

kan fortsätta. Bidragen ges till projekt som stöder det lokala utvecklingsarbetet. 

Förvaltningen vill uppmuntra fler projekt från lokala föreningar som kan bidra 

till att öka den sociala hållbarheten i stadsdelsområdet. Förvaltningen föreslår att 

stadsdelsnämnden avsätter 1,0 mnkr för 2017 till föreningsbidrag. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 21 februari 2017.  

Dnr 5.4.-488-2016. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Martin Michel m.fl. (MP) samt 

tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) lade fram ett gemensamt förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  
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Vice ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med förvaltningens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de båda förslagen mot varandra och fann  

att nämnden beslutat i enlighet med socialdemokraternas, miljöpartiets och 

vänsterpartiets förslag.     
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§ 18 
Motion om digitala trygghetsvandringar 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

med anledning av en motion från Johan Nilsson (M) som föreslår att Stockholms 

stad ska införa digitala trygghetsvandringar, vilket innebär att medborgarna via 

webben kan markera platser som känns otrygga och förklara vad som gör 

platsen otrygg. Förvaltningen delar Johan Nilssons uppfattning om vikten av att 

medborgarna ges möjlighet att lämna synpunkter på inslag i stadsmiljön som 

känns otrygga. Stockholms stad har sedan flera år tillbaka en app ”Tyck till” där 

allmänheten kan lämna synpunkter, klagomål och förslag som rör utemiljön. 

Förvaltningen anser inte att det finns behov av att utveckla ett separat system för 

att genomföra digitala trygghetsvandringar.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 7 mars 2017.  

Dnr 1.5.1.-616-2016. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   
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§ 19 
Översyn av hastighetsgränser i Bromma, Rinkeby-Kista, Enskede-
Årsta-Vantör, Farsta och Skarpnäck 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Trafikkontoret har remitterat ett förslag till nya hastighetsgränser i bl.a. 

Rinkeby-Kista stadsdelsområde. Översynen av hastighetsgränserna är en del i 

arbetet med att utveckla Stockholm mot Vision 2040 och ingår i genomförandet 

av stadens framkomlighetsstrategi. Förvaltningen är positiv till att trafikkontoret 

tar hänsyn till fler parametrar än tidigare vid val av hastighetsgränser. De 

förändringar som trafikkontoret föreslår medför att fler gator i området får sänkt 

hastighetsgräns än höjd. Så vitt förvaltningen kan bedöma finns inget att erinra 

mot de förslag till ändringar som trafikkontoret föreslår.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 7 mars 2017.  

Dnr 1.5.3.-682-2016. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   
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§ 20 
Principer och metoder för uppföljning och styrning inom 
äldreomsorgen 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Ärendet  
På uppdrag av kommunfullmäktige har äldrenämnden i samverkan med 

stadsledningskontoret och stadsdelsförvaltningarna utrett nuvarande system för 

uppföljningar inom stadens äldreomsorg. Den uppföljningsmodell som föreslås 

bygger på att verksamheter följs upp utifrån tre olika kvalitetsperspektiv, 

struktur, process och resultat vilket tillsammans ger ett helhetsresultat. 

Utredningen föreslår bland annat förändringar i stadsövergripande mallar, 

rutiner och arbetsmaterial, för att skapa större enhetlighet och göra det möjligt 

att jämföra och utvärdera resultat över staden. Förvaltningen ser positivt på 

förslaget om ny uppföljningsmodell och anser att den ökar förutsättningarna för 

att förbättra kvaliteten på uppföljningarna inom äldreomsorgen. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 2 mars 2017.  

Dnr 1.5.1.-019-2017. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   
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§ 21 
Komissionen för ett socialt hållbart Stockholm - Lägesrapport av 
hållbarhetskommissionens arbete  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en lägesrapport från Kommissionen för ett 

socialt hållbart Stockholm till samtliga stadsdelsnämnder och facknämnder, 

Stockholms Stadshus AB och kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor. 

Lägesrapporten redogör för fyra delrapporter om hållbar skolutveckling, ungas 

etablering på arbetsmarknaden, medborgarnas inflytande i stadens 

beslutsprocesser och det offentliga rummets betydelse för en socialt hållbar 

samhällsutveckling. Syftet med remissen är att berörda nämnder ska redovisa sin 

syn på förutsättningarna att genomföra de åtgärder som kommissionen föreslår. 

Förvaltningen är i huvudsak positiv till förslagen i delrapporterna. I vissa fall har 

förvaltningen redan påbörjat aktiviteter som föreslås. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 13 mars 2017.  

Dnr 1.5.1.-021-2017. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.  

  

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de båda förslagen mot varandra och fann  

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

    

Reservation  
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens  

beslut till förmån för eget förslag enligt följande:   

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande: 

 

1. Delvis bifalla förvaltningens förslag 

2. I övrigt anföra 
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Sociala hållbarhetskommissionen publicerade vintern 2016/2017 fyra nya 

delrapporter som berör demokrati, utbildning, arbetsmarknad och 

stadsplanering. Moderaterna välkomnar det arbete som har gjorts och ställer sig 

positiva till flertalet av förslagen i rapporterna. Med det sagt finns det även 

åtgärder som vi är djupt kritiska till och ställer oss frågande till dess 

genomförbarhet. Nedan redovisas synpunkter på respektive rapport.  

 

Medborgare med mandat  

Delrapporten medborgaren med mandat lyfter angelägna delar om demokrati 

och vikten av delaktighet. Demokrati är kärnan i det svenska samhället och ska 

värnas och främjas. Genom delaktighet och inflytande skapar vi stadsdelar som 

håller ihop och som människor vill fortsätta bo i.  

 

För oss är det också viktigt att stadens skattemedel används på ett effektivt sätt. 

Att ta del av invånarnas syn på hur deras miljöer kan förbättras är viktigt för 

både politiker och tjänstemän. Vi politiker är valda för att representera våra 

väljare och göra tuffa prioriteringar å deras vägnar genom en förmåga att se till 

helheten när vi fattar beslut. Idag finns möjlighet för medborgare att engagera 

sig i och påverka politiska beslut som rör deras närmiljö genom att exempelvis 

insända medborgarförslag, delta i samråd eller ha en dialog med lokala 

företrädare under stadsdelsnämndens frågestund. I slutändan är det dock 

folkvalda politiker som har ansvaret att väga samman intressen och göra 

prioriteringar. Vi ställer oss därför kritiska till förslaget om Medborgarbudgetar. 

Det riskerar att bli ett sätt att frånsäga sig det ansvaret och risken är påtaglig att 

engagerade särintressen, snarare än ett för stadsdelens invånare representativt 

allmänintresse, blir styrande i processerna.  

 

Stockholms stadsdelar ska vara levande stadsdel som är trygg för alla invånare 

som vistas här. Gallerior bidrar till att skapa mer liv och rörelse och lockar hit 

näringsidkare och andra verksamheter vilket både skapar arbetstillfällen och 

naturliga mötesplatser i stadsdelen. Vi ställer oss frågande till den till synes 

kritiska inställningen till galleriornas inverkan på stadsbilden och anser att 

skrivningarna kring detta är minst sagt otydliga. Mer folkliv och naturliga 

mötesplatser, oavsett om de omges av vad förvaltningen kallar ”vinstintresse” 

eller ej, kan snarare utgöra förutsättningar för att öka det demokratiska 

deltagandet genom att ge möjlighet till aktiviteter och dialoger i anslutning till 

mötesplatser, butiker och caféer. 

 

För att kunna frigöra mer resurser till kärnverksamhet anser vi att staden 

regelbundet måste ompröva arbetssätt och strukturer för att kunna hålla 

kostnader för byråkrati, administration och onödigt krångel nere. Inom 

upphandlingsområdet finns möjlighet att hålla nere kostnader och samtidigt hålla 

uppe kvaliteten vid inköp av varor och tjänster så att stockholmarna får ut så 

mycket som möjligt av sina skattekronor. Alltför många och detaljerade krav i 

upphandlingar, så som sociala klausuler, driver dock upp kostnader och 
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försvårar för många företag att kunna lägga anbud i en upphandling, vilket 

riskerar att ge sämre kvalitet för dyrare kostnad. 

 

 

Dold potential – hinder och möjligheter för ungas stockholmares etablering 

på arbetsmarknaden 

I delrapporten dold potential föreslås åtgärder som att rikta sociala klausuler i 

upphandlingar till särskilt prioriterade grupper, att utveckla ett arbete med 

arbetsdifferentiering samt att främja kompetensbaserad och icke-

diskriminerande rekrytering.  

 

Att införa så kallade sociala krav i upphandling, som föreslås i rapporten, 

innebär att det offentliga ställer krav på att en viss andel av de anställda ska 

tillhöra en utsatt målgrupp för att företag ska få delta i en upphandling. Det är 

självklart att Stockholms stad ska säkerställa anständiga arbetsvillkor för 

medarbetare hos leverantörer som staden anlitar. Seriösa aktörer, rättssäkra 

arbetsförhållanden, transparenta upphandlingsmodeller och konkurrens på lika 

villkor ska prägla upphandlingar i Stockholms stad. Men samtidigt som vi måste 

värna goda villkor för jobben måste vi också värna de drivkrafter som får jobben 

att växa.  

 

Sociala krav i upphandlingsförfaranden innebär alltför stora begränsningar i 

företagens möjligheter att förädla sina produkter och tjänster på bästa sätt. 

Förslaget stänger därmed ute företag som måste anpassa sig till den verkliga 

marknadens krav för att överleva. I vissa fall skulle det kunna innebära att 

företag tvingas säga upp befintlig personal för att möta upphandlingskraven från 

staden. Ett annat tänkbart scenario är att en utrikesfödd person blir uppsagd för 

att ge plats åt en annan person från en av stadens definierade svaga grupper. 

Sociala krav vid upphandling blir då snarare integrationshämmande än 

främjande.  

 

När det gäller förslaget om arbetsdifferentiering är det viktigt att understryka att 

många arbetsuppgifter som förekommer inom såväl förvaltningar som de flesta 

företag är specialiserade, systemberoende och kräver rätt kompetens. Därför kan 

differentiering av arbetet bli problematiskt. Både offentliga och privata aktörer 

är ofta intäktsfinansierade vilket också försvårar möjligheter att avsätta 

nödvändiga resurser för introduktion, handledning, mm. Med sagt innebär det 

inte att förslaget om arbetsdifferentiering ska avfärdas helt, men det behövs en 

noggrann analys för vilka yrkesområde och målgrupper där detta skulle kunna 

tillämpas. En arbetsdifferentiering får inte äventyra kvalitén på produkten eller 

tjänsten.  

Möjligheterna är dock begränsade då flera tjänster inom exempelvis 

myndighetsutövning och förskola kräver specifik utbildningsbakgrund eller 

legitimation.  
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Staden där vi möts – Arkitektur och kultur i det offentliga rummet 

De två delrapporterna ”Staden där vi möts” och ”Från delad till enad stad” tar 

fasta på några synnerligen viktiga utgångspunkter. Det handlar om att bygga 

tätare och mer hållbart, ta bort fysiska barriärer och sätta in åtgärder för att öka 

rörligheten i det befintliga bostadsbeståndet. Tyvärr gör den socialdemokratiskt 

ledda majoriteten precis tvärtom – deras ord möts inte upp i handling – de 

cementerar den fysiska segregationen i Stockholm.  

 

Bland annat tar kommissionen upp att det går att överbrygga fysiska barriärer 

mellan stadsdelar och på så vis motverka negativa följder av rumslig 

segregation. Detta faktum påtalar vi gång efter annan i reservationer i såväl 

kommunfullmäktige som berörda nämnder.  

 

Genomförandet av miljonprogrammets glesa struktur har medfört en av de allra 

största samhällsutmaningarna vi har i Stockholm idag – segregerade stadsdelar. 

Detta faktum bekräftas också i delrapporten ”Från delad till enad stad” – 

resurssvaga hushåll koncentreras till mindre attraktiva bostadsområden där 

välfärdsutvecklingen är sämre. Därtill kommer majoritetens beslut om nya 

nivåer för tomträttsavgälder leda till att denna situation cementeras i än större 

utsträckning. 

 

Kommissionen påpekar att enbart nybyggnation av bostäder inte kommer att 

räcka för att komma till rätta med bostadsbristen. Detta har vi också påpekat vid 

otaliga tillfällen. Men nuvarande byggtakt kommer bara drygt halva 

bostadsbehovet att mötas. Vi instämmer helt med kommissionens slutsatser om 

att andra åtgärder behöver sättas in. Det handlar bland annat om att reformera 

flyttskatten för att främja rörligheten på marknaden och få ett bättre nyttjande av 

det befintliga beståndet. 

 

Delrapporten ”Staden där vi möts” tar fasta på värdet av rummet mellan husen, 

det vill säga gestaltningen av den offentliga miljön med parker och torg där vi 

alla kan vistas fritt och mötas. Vi instämmer i att otryggheten i stadsdelarna 

aktivt måste motarbetas. Detta är inte minst viktigt i våra utanförskapsområden 

där den grova brottsligheten har eskalerat bara det två senaste åren.  

 

När Stockholm växer med nya årsringar är det viktigt att bejaka mer än enbart 

kvantitet i bostadsbyggandet, vi måste även se gaturummet mellan husen som en 

del i arkitekturen. Det är därför bra att delrapporten även tar upp arkitekturens 

roll i det offentliga rummet. I det sammanhanget är det dock anmärkningsvärt att 

Stockholm ännu har något arkitekturprogram, trots att ett godkännande av 

Arkitektur Stockholm klubbades i stadsbyggnadsnämnden i november 2013.  

 

Den lärande skolan 

I delrapporten den lärande skolan lyfts insatser som infördes under Alliansens 

tid i majoritet och regeringsställning. I rapporten föreslås att flera av dessa borde 
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utvecklas ytterligare. Däribland karriärtjänster för lärare där kollegialt lärande 

ingår, matematiklyftet och även vikten av en skolkultur som präglas av höga 

förväntningar på alla elever. Det är bra och välkommet.  

 

Vi delar även uppfattningen att det krävs tydligare uppföljning av stödinsatser 

till elever med behov för att säkerställa att insatserna når alla elever. 

Resultatspridningen mellan skolor utifrån elevernas socioekonomiska 

förutsättningar är fortsatt stor och har förstärkts jämfört med tidigare, trots att 

det socioekonomiska tillägget idag står för en betydande del av 

utbildningsnämndens budget. 

 

Moderaterna har tidigare påpekat att systemet med tilläggsbelopp inte fungerar 

tillfredsställande samt föreslagit screening i övergång mellan förskola och 

grundskola för att hitta eleverna i tid, men vi har också tillskjutit medel för 

elever i behov av särskilt stöd. För att åtgärder och resurser ska vara effektiva 

krävs ordentlig uppföljning, utvärdering och styrning. Det är därför positivt att 

detta nu lyfts i rapporten.  
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§ 22 
Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och förskolor 2017-2020  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från samtliga stadsdelsnämnder samt från 

kulturnämnden och stadsledningskontoret med anledning av ett förslag till 

skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och förskolor. Förvaltningen är positiv 

till förslaget till biblioteksplan. Redan idag arbetar förvaltningen i enlighet med 

den föreslagna planen. De kommunala förskolorna inom stadsdelsområdet har 

sedan många år tillbaka ett nära samarbete med de lokala biblioteken. 

Förvaltningen är angelägen om att inom ramen för öppna förskolornas och 

introduktionsförskolornas verksamhet bygga upp förskolebibliotek i samverkan 

med stadsbiblioteket.   

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 6 mars 2017.  

Dnr 1.5.1.-028-2017. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   

Ersättaryttrande 
Sofia Tahko (KD) anmälde ett ersättaryttrande.  

 

För att stärka barnkonventionens ställning i svensk rätt har det beslutats att 

konventionen ska bli svensk lag. En av portalparagraferna i barnkonventionen är 

varje barns rätt till utbildning. Skolbiblioteken är väldigt viktiga för skolornas 

verksamheter samt för elevernas lärande och bildning. Bemannande 

skolbibliotek ska därför vara en självklarhet på samtliga kommunala skolor. 

Konkretionen och ambitionerna i Skolbiblioteksplanen för Stockholms skolor är 

i mångt och mycket bra, men det saknas ett fördjupat resonemang om trygghet 

och säkerhet på biblioteken. Det behövs ett samlat grepp om denna problematik. 

På många av stadens ordinarie bibliotek finns idag problem med 

ordningsstörningar och många skolor– inte minst i detta stadsdelsområde – har 

därtill utmaningar med att otrygga miljöer. Det är därför relevant att beakta även 

denna aspekt i skolbiblioteksplanen. 
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§ 23 
Projektrapport nr 7, 2016 ”Ensamkommande flyktingbarn” 
Yttrande till revisionskontoret 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens yttrande till 

revisionskontoret. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Revisionskontoret har genomfört en granskning i syfte att bedöma om ansvariga 

nämnder har en ändamålsenlig styrning och uppföljning av boendeinsatser för 

ensamkommande barn samt ekonomiska konsekvenser för staden. Granskningen 

omfattar bland annat stadsdelsnämnderna Rinkeby-Kista, Skarpnäck och 

Södermalm. Sammanfattningsvis bedöms ansvariga nämnder inte ha en helt 

tillräcklig styrning och uppföljning av boendeinsatser för ensamkommande barn. 

Nämnderna bedöms inte heller ha en helt tillräcklig uppföljning av de 

ekonomiska konsekvenserna. Förvaltningen anser att revisionsrapporten pekar 

på viktiga utvecklingsområden. De brister som tas upp i rapporten har 

förvaltningen uppmärksammat och arbetar aktivt med för att åtgärda.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 15 mars 2017.  

Dnr 1.5.1.-107-2017. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   
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§ 24 
Markanvisning för skola i Husby till Skolfastigheter i Stockholm AB 
(SISAB) 
Information från exploateringskontoret 

 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Den 9 mars behandlar exploateringsnämnden ett ärende om markanvisning för 

skola i Husby till Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB). I samråd med 

fastighetskontoret och idrottsförvaltningen har SISAB undersökt möjligheten att 

bygga en skola i anslutning till den planerade idrottshallen vid Dalhagens 

bollplan. Exploateringskontoret motiverar markanvisningen med att det finns ett 

stort behov av nya skolor i stadsdelsområdet, speciellt i Kista som är en växande 

stadsdel. Förvaltningen instämmer med exploateringskontorets bedömning att en 

skola vid Dalhagens bollplan kan täcka det kommande behovet av skolor i 

området och bidra till bättre förbindelser mellan Kista och Husby. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 27 februari 2017.  

Dnr 1.2.5.-093-2017. 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Martin Michel m.fl. (MP) och 

tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) lämnade följande särskilda  

uttalande:   

 

En ny förskola och skola för årskurs 1-9 föreslås byggas på en tomt som idag 

utgörs av Dalhagens bollplan, i nordöstra delen av Husby nära nybebyggelsen i 

Husby Hage och Husby Gård.  

 

På tomten som ligger norr om en skogshöjd och sydost om Hanstavägen med en 

trafikrondell alldeles intill den planerade skolan finns sedan tidigare planer på 

att bygga en idrottshall. I anslutning till skolan ska även angöring, lastplats och 

en mindre parkering få plats.  

 

Vi tycker det är viktigt om skolan byggs på föreslagen tomt att beakta följande: 

Skolan och skolgården ska till större delen av dagen vara väl solbelyst. Buller- 

och avgasnivåer får ej överstiga gällande regler såväl för inomhus- och 

utomhusmiljön. Dessa krav är viktiga för trivseln, användbarheten och en god 

hälsa. Trygga och säkra planskilda övergångar, både söder och norr om 

rondellen på Hanstavägen måste anordnas. 
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§ 25 
Redovisning av verksamhet med personliga ombud år 2016 samt 
ansökan om statsbidrag för år 2017 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Länsstyrelsen i Stockholms län har begärt redovisning av verksamheten 

personligt ombud år 2016. Stadsdelsnämnderna i Bromma, Hässelby-Vällingby 

och Rinkeby-Kista hade under 2016 ett samarbetsavtal om verksamheten som 

omfattade två ombud. Organisatoriskt sett tillhörde verksamheten Hässelby-

Vällingby stadsdelsförvaltning. År 2017 skrivs ett samarbetsavtal med Spånga-

Tensta stadsdelsnämnd omfattande två ombud. Verksamheten bedrivs i enlighet 

med Förordningen om statsbidrag till kommuner som bedriver verksamhet med 

personligt ombud för vissa personer med psykiska funktionsnedsättningar. 

Statsbidraget avser två heltidstjänster och uppgår till totalt 604 800 kronor. 

Resterande del av kostnaderna står stadsdelsförvaltningarna för. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 24 februari 2017.  

Dnr 1.2.5.-082-2017. 
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§ 26 
Patientsäkerhetsberättelser för Akalla socialpsykiatriska boende 
och Silkeborg gruppbostad 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Enligt patientsäkerhetslagen (SFS 2010:659) ska vårdgivare senast den första 

mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse för föregående år. 

Patientsäkerhetsberättelsen ska redovisa hur patientsäkerhetsarbetet bedrivits, 

vilka åtgärder som vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka resultat som 

uppnåtts. Patientsäkerhetsberättelsen utgör också underlag för förbättringsarbete 

och ska vara tillgänglig för den som önskar ta del av den. I ärendet redovisas 

patientsäkerhetsberättelser för Akalla socialpsykiatriska boende och för 

Silkeborg gruppbostad.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 16 mars 2017.  

Dnr 1.2.1.-108-2017. 
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§ 27  
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter     
 
Skrivelse: Sommarjobb som leder till riktiga jobb, Benjamin Dousa m.fl. (M).  

Beslut  
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  
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§ 28 
Postlista   
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 10 februari 2017 till och med den  

15 mars 2017.  
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§ 29 
Konferenser och utbildningar  
 
Ordföranden Mia Päärni informerade om att nämndens målkonferens den 4 april 

2017 genomförs enligt plan, trots att moderaterna valt att inte delta i 

konferensen.  
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§ 30 
Protokoll från pensionärsrådet  
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 15 februari 2017. 
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§ 31 
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor  
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den 14 februari 

2017. 
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§ 32 
Protokoll från rådet för trygghet i fastigheter och utemiljö  
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från rådet för trygghet i fastigheter och utemiljös  

sammanträde den 14 februari 2017. 
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§ 33 
Anmälan av delegationsbeslut     

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2016-12-23 

 

Tillförordnad stadsdelsdirektör 

26 december 2016 till och med  

1 januari 2017 

Dnr: 2.3.1.-044-2017 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 

2016-12-23 Tillförordnad stadsdelsdirektör 

2 januari till och med 8 januari 

2017 

Dnr: 2.3.1.-044-2017 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 

2017-03-06 Tillförordnad 

verksamhetsområdeschef 

6 mars till och med 30 april 2017 

Dnr: 2.3.1.-044-2017 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 

2017-03-22 Tillförordnad stadsdelsdirektör 

23 mars till och med 26 mars 

2017 

Dnr: 2.3.1.-044-2017 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 

2017-03-13 

 

Studieresa till Spanien inom 

verksamheten Förebyggande 

ungdomsinsatser, 21-28 maj för 2 

stycken fritidsledare och 10 

stycken ungdomar mellan 14-17 

år 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 

2016-12-27 Överenskommelse om 

upphörande av anställning 

 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 

2017-01-30 Överenskommelse om 

upphörande av anställning 

 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 

2017-02-22 Överenskommelse om 

upphörande av anställning 

 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 

2017-03-23 Överenskommelse om 

upphörande av anställning 

 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 
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§ 34 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m.   

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna 

 

Ärendet 
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade inom 

stadsdelsförvaltningen: 

 

1. Utdrag ur protokoll fört vid Stockholms kommunfullmäktiges sammanträde 

den 20 mars 2017 Protokollsutdrag, § 17 Nytt beslut om tomträttsavgälder 

för flerbostadshus och beslut om att upphäva kommunfullmäktiges beslut 

den 12 december 2016, § 25, dokid: 22050. 

 

2. Utdrag ur protokoll fört vid Stockholms kommunfullmäktiges sammanträde 

den 20 mars 2017 Protokollsutdrag, § 18 Nytt beslut om tomträttsavgälder 

för småhus och beslut om att upphäva kommunfullmäktiges beslut den 12 

december 2016, § 26, dokid: 22052. 

 

3. Utdrag ur protokoll fört vid Stockholms kommunfullmäktiges sammanträde 

den 20 mars 2017 Protokollsutdrag, § 25 Fordonsstrategi för 

kommunkoncernen Stockholms stad. Dnr: 1.5.1.-366-2016 

 


